
第五課：教會被提 - 主隨時再臨 Rapture of the Church - imminent return of Christ 
課前預備 Lesson Preparation  
 
經文：帖撒羅尼迦前書 4:13 – 5:11 
Passage: 1 Th 4:13 – 5:11 
參考經文：哥林多前書 15:50 – 58 
Reference: 1 Cor 15:50 – 58 
 
怎樣預備 How to study 
 
1. 研讀上述經文，嘗試了解保羅在這些經文中討論復活及被提的重點。不要放過任
何你認為有趣或不解的細節。寫下所有你發現的問題。 

 Study the above passage.  Try to figure out the main points made by Paul concerning 
resurrection and rapture in these Scriptures.  Don’t let go any details you find 
interesting or confusing.  Write down all the questions you have. 

 
2. 閱讀並思想「一頁聖經研究」，看看它有否解答你寫下的問題。閱讀後，你可能
有更多的問題，也把它們寫下來。 

 Read the One Page Bible Summary and ponder on it.  See if it answers your questions 
written.  Write down any additional questions you have after your reading. 

 
3. 找出在下面「思考問題」的答案。 
 Answer the Questions to Ponder at the end. 
 
4. 若你發現這段經文不易理解，或是下面的問題不容易回答，不要沮喪。你可以把
你的問題帶到課堂時詢問，你也可以在課堂之前，以電郵詢問你的問題。 

 If you find that the passage/ questions are not easy, don’t feel frustrated.  You can ask 
your questions/ what you do not understanding during the lesson.  You can also ask 
your questions via email before the lesson if you wish. 

 
 
 
思考問題 Questions to Ponder 
 
1. 根據帖前 4:13-18推斷，帖撒羅尼迦的信徒為何事憂心? 
 Inferring from 1Th 4:13-18, what upset the believers at Thessalonica? 
 
2. 根據保羅在帖前 4:15-17及林前 15:51-52的教導，在我們永遠與主耶穌同在之前，
會發生什麼事? 請按時序列出。 

 According to Paul’s teaching in 1Th 4:15 – 17 and 1Cor 15:51-52, what will happen 
before we are forever with the Lord Jesus? List them in chronological order. 

 
3. 按你在前四課所學的，帖前 5:3中所說的事該在什麼時候發生?  
 According to what you have learned in the previous lessons, when should the events in 

1Th 5:3 happen? 
 
 
4. 研讀帖前 5:1-10。在主的日子來到的前後，非信徒會有什麼遭遇? 信徒又如何? 



 Study 1Th 5:1-10.  What will happen to the unbelievers around the coming of the Day of 
the Lord?  How about believers? 

 
5. 以你在第 4題中的答案為基礎，請推斷帖前 4:13-18所說的事應該在什麼時候發
生。 

 Based on your answers in Question 4, deduce when the events in 1Th 4:13-18 will 
happen. 

 
6. 保羅認為帖撒羅尼迦信徒應如何為這些事作預備? 
 According to Paul, how should believers get prepared for these things? 
 
7. 請把今次查考經文的內容加進以下的時間線上。 
 Incorporate what you have discovered in this Bible Study in the timeline below. 
 

 
 
 
8. 今次查考的預言，對你今天的生活有什麼影響? 寫下兩個你在今次查經想到的應
用。 

 How would the prophecy you study in this lesson affect your life?  Write two 
applications of your Bible Study.  

 
 


